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PAOOR.0012.5.1.2024.MAM 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 47/2024 
 

z posiedzenia Komisji Wsi i Samorządu 
Rady Miejskiej w Śremie odbytego  18 stycznia 2024 r. o godz. 15:30 

w sali nr 24 Urzędu Miejskiego w Śremie, Pl. 20 Października 1. 
 

Przewodniczący Komisji zwołał posiedzenie Komisji Wsi i Samorządu Rady 
Miejskiej w Śremie na 18 stycznia 2024 roku, zawiadomienie stanowi załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Radny Krzysztof Lewandowski, udział w nim 
wzięli Członkowie Komisji wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu.  

• Radna Żaneta Koch – nieobecność usprawiedliwiona.  

Ponadto w  posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

1. Bartosz Żeleżny- Zastępca Burmistrza Śremu, 
2. Katarzyna Bednarowicz – Naczelnik PPS Urzędu Miejskiego w Śremie, 
3. Robert Mielcarek – Naczelnik PRK Urzędu Miejskiego w Śremie, 
4. Wiesław Klak – Kierownik Rejonowego Związku Spółek Wodnych.  

Przewodniczący Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego na 
podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzył posiedzenie, 
powitał Członków Komisji oraz zgromadzonych Gości. 

 Następnie przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad: 
1. Przyjęcie protokołu 46/2023 z posiedzenia Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszarów położonych 
w: Grzymysławiu, Nochowie, Szymanowie i Zbrudzewie; 

b) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu górniczego w Lucinach – 
złoża kruszywa naturalnego „Luciny VII”; 

c) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu górniczego w Niesłabinie 
- złoża kruszywa naturalnego „Niesłabin JS”. 
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3. Sprawozdanie z przebiegu prac melioracyjnych i planowane prace 
w 2024 roku Spółek Wodnych w Śremie.  

4. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2023 rok. 
5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag.  

Ad 1. Przyjęcie protokołu 46/2023 z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji przekazał, że do protokołu 46/2023 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag.  

Wobec powyższego stwierdził, iż protokół z posiedzenia Komisji został 
przyjęty bez odczytywania. 

Na tym punkt zakończono.   
 
Ad 2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszarów położonych 
w: Grzymysławiu, Nochowie, Szymanowie i Zbrudzewie; 

Powyższą informację na podstawie przedłożonej prezentacji zreferowała 
Katarzyna Bednarowicz – Naczelnik PPS Urzędu Miejskiego w Śremie.  

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem uchwały.  

W dyskusji głos zabrał: 

Członek Komisji – Grzegorz Wiśniewski  
zapytał, kto był wnioskodawcą. 

Naczelnik PPS – Katarzyna Bednarowicz 
odpowiedziała, że wnioskodawcą była osoba fizyczna, niestety nie pamięta 
nazwiska. 

Dyskusję zakończono.  

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowanie 
proj. uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego obszarów położonych 
w: Grzymysławiu, Nochowie, Szymanowie i Zbrudzewie. 

Wyniki głosowania: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Żaneta Koch (NIEOBECNI), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Nina Stępa (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA). 

Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż 
Komisja przedłożony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 

b) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu górniczego w Lucinach – 
złoża kruszywa naturalnego „Luciny VII”; 

Powyższe zagadnienie w oparciu o przedłożony projekt uchwały 
przedstawiła Katarzyna Bednarowicz – Naczelnik PPS Urzędu Miejskiego 
w Śremie dodając, iż chciałaby zwrócić uwagę na zmiany w ustawie Prawo 
geologiczne i górnicze, która weszła w życie 28 października 2023 roku. Pani 
Naczelnik PPS wyjaśniła, iż udokumentowane złoża kopalin, z którymi mamy 
styczność podlegają ochronie w procesie planowania i zagospodarowania 
przestrzennego, która polega na zabezpieczeniu możliwości ich wykorzystania 
lub eksploatacji. Zmiany w dokumentach planistycznych, powinny być 
wprowadzone w terminie 2 lat od momentu, kiedy do Burmistrza Śremu 
wpłynęła decyzja zatwierdzająca dokumentację geologiczną, powyższego 
złoża, w tym przypadku termin nie może przekroczyć daty 1 stycznia 2026 rok. 
W tym terminie powinien być zatwierdzony i wejść w życie plan miejscowy. 
W przypadku, gdy gmina nie wprowadzi zmiany w miejscowym planie, 
zostanie obciążona karą w wysokości 30 tys. zł. Wówczas Wojewoda 
zobowiązany jest wydać zarządzenie zastępcze i sporządzić plan miejscowy. Za 
przeprowadzenie całej procedury planistycznej i sporządzenie projektu 
miejscowego planu , koszty ponosi gmina na rzecz, której została zatwierdzona 
dokumentacja geologiczna.  

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem uchwały.  

W dyskusji Głos zabrali: 

Członek Komisji – Edward Szczepański 
zapytał, kto jest wnioskodawcą. 

Naczelnik PPS – Katarzyna Bednarowicz 
odpowiedziała, iż wnioskodawcą jest przedsiębiorca, który uzyskał koncesję 
Żwir – Kop Garby Sp. z o. o.  

Dyskusję zakończono.  



 

4 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowanie 
proj. uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu górniczego w Lucinach – złoża 
kruszywa naturalnego „Luciny VII”; - czas głosowania. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 
0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Żaneta Koch (NIEOBECNI), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Nina Stępa (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ). 

Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż 
Komisja przedłożony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 
c) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu górniczego w Niesłabinie - 
złoża kruszywa naturalnego „Niesłabin JS”. 

Powyższe zagadnienie w oparciu o przedłożony projekt uchwały 
przedstawiła Katarzyna Bednarowicz – Naczelnik PPS Urzędu Miejskiego 
w Śremie.  

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem uchwały.  

W dyskusji głos zabrali: 

Członek Komisji – Grzegorz Wiśniewski  
wyjaśnił, iż planowana żwirownia ma mieć miejsce bardzo blisko zabudowy 
mieszkaniowej w Niesłabinie, w której duża część  mieszkańców nadal korzysta 
z własnych studni, a wykonanie żwirowni spowoduje osuszenie 
i obniżenie poziomu wód gruntowych, poza tym wielu mieszkańców, nie tylko  
Niesłabina, Zbrudzewa i Orkowa, którzy podpisali się pod protestem przeciw 
powstaniu kopalni żwiru w Niesłabinie  wskazują, iż  firma, która ma 
wykonywać pracę w przedmiotowej sprawie,  prowadziła już na terenie 
naszego kraju podobne projekty , gdzie w trakcie eksploatacji były zarzuty co 
do poprawnego wykonania zadań. Na koniec wypowiedzi dodał, iż on 
osobiście zagłosuje przeciw projektowi uchwały. 

Dyskusję zakończono. 
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Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowanie 
proj. uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu górniczego w Niesłabinie - złoża 
kruszywa naturalnego „Niesłabin JS”.  

Wyniki głosowania: ZA: 1, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 
0, NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: Marek Basaj (PRZECIW), Żaneta Koch (NIEOBECNI), 
Krzysztof Lewandowski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Nina Stępa (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (PRZECIW), Grzegorz 
Wiśniewski (PRZECIW). 

Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż 
Komisja przedłożony projekt uchwały zaopiniowała negatywnie. 

Na tym punkt zakończono.  
 
Ad 3. Sprawozdanie z przebiegu prac melioracyjnych i planowane prace 
w 2024 roku Spółek Wodnych w Śremie.  

Przewodniczący Komisji poinformował, iż Radni otrzymali wcześniej 
informację wraz z zawiadomieniem. 

Następnie otworzył dyskusję.  

W dyskusji głos zabrał: 

Wiesław Klak – Kierownik Rejonowego Związku Spółek Wodnych 
poinformował, iż w ubiegłym roku Rejonowy Związek Spółek Wodnych 
otrzymał dotację z Urzędu Wojewódzkiego w wysokości 1 814,00 zł, 
Samorządu Województwa Wielkopolskiego 25 898,00 zł, oraz 83 000,00 zł ze 
składek członkowskich udziałowców rolników. Na koniec dodał, iż najwyższą 
dotację otrzymali w kwocie 150 000,00 zł z gminy Śrem, dzięki której mogli 
prowadzić pracę w większym zakresie.  

Dyskusję zakończono.  

Na tym punkt zakończono.  
 
Ad 4. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż sprawozdanie z działalności 
Komisji za rok 2023 zostało przekazane Członkom Komisji wraz 
z zawiadomieniem.  
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Następnie zapytał Radnych czy zgłaszają uwagi do przedłożonego 
sprawozdania.  

Uwag do sprawozdania nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdanie 
z działalności Komisji za 2023 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 
0, NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Żaneta Koch (NIEOBECNI), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Nina Stępa (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA). 

Przewodniczący Komisji  podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji.  

Na tym punkt zakończono.  

Ad 5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Dyskusji w tym punkcie obrad nie podjęto. 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji – Krzysztof 
Lewandowski podziękował za udział w posiedzeniu Komisji zaproszonym 
Gościom, Członkom Komisji, zamykając obrady o godz. 15:46. 

Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono. 
 
 

 
 

Przewodniczył 
 

PRZEWODNICZĄCY 
Komisji Wsi i Samorządu  
Krzysztof Lewandowski 

 
 
Protokolant: 
Jolanta Napieralska  
Podinspektor  


